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Protokoll fört vid Svenska Fjordhästföreningens  
Styrelsemöte 2024-05-19 via Teams.  
 

Närvarande: Anna Gehlin, Frida Matsson, Ann-Catherine Nennestam, Gunilla 
Olander, Maria Ahlin, Lars-Göran Linde, Adelina Wremer, Peter Brandts.   
 

Frånvarande: Åsa Hugosson (ersätts av Anna Gehlin som ersätts av Lars-Göran 
Linde), Annika Klintberg, Anneli Svensson (ersätts av Adelina Wremer), Cecilia 
Evaldsson (ersätts av Maria Ahlin).   
 

§ 1 – Mötets öppnande  
Mötesordförande Anna Gehlin hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.   
 

§ 2 – Dagordning  
Dagordningen fastställdes och godkändes.   
 

§ 3 – Justeringsperson  
Till justeringsperson väljs Gunilla Olander, då Anna Gehlin för dagen är 
mötesordförande.   
 
§ 4 – Föregående protokoll  
AU-definitionen har blivit fel i sista protokollet, i övrigt inga synpunkter. Detta 
korrigeras och de senaste mötesprotokollen från styrelsemöten 2024-04-01, 24-04-
07, 24-04-14 sänds därefter ut till lokalföreningarna.   
 

§ 5 – Rapport från sekreterare och kassör  
En ny stuterinamnsansökan; Hyttans, har inkommit från familjen Brandts. 
Avelskommittén tittar på detta till nästa möte.  
Då kassören är frånvarande bordläggs uppdateringar från kassören till nästa möte.   
 

§ 6 – Jordbruksverket/SH  
Vi har inga representanter från styrelsen till SH:s halvårsmöte som inte sitter i SH. 
SFF kommer att representeras av AnnCatherine Nennestam, Ingemar Vendelstrand 
och Lennart Gustavsson. Inget nytt från SJV, men det jobbas på med 
transportföreskrifterna.    
 

§ 7 – Kommittéer  
LillBlakken: LB nr2 har precis gått ut. Det har blivit fel från tryckeriet så 
att sida nr 2 ersatts med sida nr 3.  
BESLUT: Att gå ut på sociala medier med den korrekta sidan och att 
hänvisa till medlemsansvarig om man önskar ytterligare hjälp. 

 

Tävlingskommittén: Sofia Freland med Efin är det enda Svenska 
ekipage som valt att starta EM efter att det inte blivit tillräckligt stora 
förändringar i deras planerade klasser. Ordförande i FjHI har hört av sig 
angående EM och planerar ytterligare ett möte. 
Förslag att ändra upplägget i Fjordcupen har presenterats och skickats 
till TK som har i uppgift att jobba med detta fram till Augusti 2024 för att 
beslut ska kunna tas i SFF:s styrelse senast Nov 2024 och bli gällande 
2025.   
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Avelskommittén: 22/5 är möte inplanerat med AVN avseende 
dispensansökan för en hingst.   
Stuterinamnet Norrslytas har tagits upp och man har inte funnit några 
hinder för detta. Styrelsen ser inte heller några hinder för detta och det 
kommer att utlysas i nästa nummer av LB.   
 

§ 8 – FjHI-Nordfjordeid  
Annika Klintberg deltog som representant för SFF på FjHI:s möte i Nordfjordeid. 
Anna Gehlin deltog också på detta möte. Utöver sedvanliga val av poster hölls bland 
annat en uppskattad online föreläsning om inavel och hur man ska tänka angående 
detta.   
https://www.fjordhorseinternational.org/FjHI/ 
 

§ 9 – Brunte  
Det första körlägret har gått av stapeln och nästa kommer i början av juni. Det har 
gått ut mail från Johanna Fagerström i JUF till Bruntes representanter.  
   
§ 10 – Diplom  
Förslag till Diplom gicks igenom, och det diskuterades huruvida de ska utformas mer 
enhetligt eller ej. PDF med diplomförslag skickas ut till samtliga styrelsemedlemmar 
för genomgång inför nästa möte då beslut om diplomens slutgiltiga utformande ska 
tas.   
 

§ 11 – Hemsidan  
Maria Ahlin har fått in en del svar från grupperna på hemsidan men alla är ej klara. 
Deadline är satt till 15/6 då alla ska ha hunnit gå igenom sina ansvarsområden och 
skickat in synpunkter.   
 

§ 12 – Digital portal  
Maria Ahlin går igenom en digital portal som hon skapat med SFF:s dokument och 
hur det fungerar. På så sätt blir alla dokument lättillgängliga för alla 
styrelsemedlemmar. Man kan även lätt ge begränsad tillgång till delar av portalen om 
man önskar dela med sig av enstaka dokument.   
 

§ 13 – Inkommen skrivelse angående Hingstreglementet.   
Åsa Hugosson, Frida Matsson och Maria Ahlin har skickat ut svar på den inkomna 
skrivelsen.   
 

§ 14 - Leonora E  
Danmark har inte sett några skäl att godkänna betäckningen med Höjgaards Nando 
utan anger att det är upp till Sverige hur vi vill hantera frågan då hästen är registrerad 
i Sverige.  
 

§ 15 - Dispensansökan för icke godkänd hingst  
Frågan har redan hanterats under Avelskommittén.   
 

§ 16 - DNA-test  
Mot bakgrund av den felaktiga härstamning som uppdagats i år, samt att övriga 
länder inkl. Norge kräver härstamningsverifikation i fler led för godkännande av 
avelshingstar har frågan kommit upp om vi ska härstamningsverifiera våra föl. SH har 
också tagit upp frågan då Norge har detta som krav.  
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BESLUT: Att från och med 2025 kräva härstamningsverifiering mot far på samtliga 
födda föl innan registrering. Så småningom kan det även bli aktuellt med 
härstamningsverifiering mot mor, men för att hålla nere kostnaderna görs det initialt 
enbart mot far. Frida Matsson, Maria Ahlin och AnnCatherine Nennestam får i 
uppdrag att ta fram riktlinjer för detta så att det ska bli så enkelt som möjligt vid 
registrering. SH sköter inte detta åt någon av sina andra medlemsföreningar i nuläget 
och har ingen rabatt hos husdjursgenetiska laboratoriet. 
 

 

§ 17 – Digital signering  
Maria Ahlin går igenom hur det fungerar med digital signering. Tjänsten är kostnadsfri 
och lätt att använda sig av, och det blir tydligt vem som signerar vad och vid vilken 
tidpunkt.  
BESLUT: Att från och med nu börja använda oss av digital signering. Dock ska 
protokoll som signeras först tas upp på styrelsemöte för godkännande innan 
signering av dessa genomförs. 
 

§ 18 - Arbetsgrupp hingstpremiering 2025  
För att få ner kostnaderna för hingstpremieringen tillsätts en grupp för att titta på 
alternativa platser/alternativ utformning av hingstpremiering/riksutställning. Anna 
Gehlin tar på sig att sammankalla en grupp om 3-4st för att arbeta vidare med 
frågan.   
 

§ 19 - CEM  
Efter diskussion med SVA tidigare i år framkom att vår CEM-fria status är gammal 
(1980-tal). I nutid har det varit ett stort utbrott i Danmark där CEM konstaterats även 
på hingstar som aldrig tidigare betäckt. Finns CEM i rasen i Sverige påverkar det 
våra avelsresultat negativt med sämre dräktighetsprocent. Frågan kommer upp om 
det kan vara dags att ta prov på samtliga hingstar för att kontrollera om vi fortfarande 
är CEM-fria. Analyskostnaden per hingst är 650kr plus moms om det utförs som ett 
samlingsprov, annars det tredubbla utöver veterinärens kostnad. BESLUT: Att 
undersöka hur övriga länder gör samt ställa frågan uppåt till FjHI hur man ser på det. 
Frida Matsson och AnnCatherine Nennestam tittar på detta. 
 

§ 20 - Norrland/Gotland  
A-Hingstar  
Då frågan om de långväga hingstarnas premiering uppkommit flera gånger både ur 
ekonomisk, djurvälfärds -och miljösynpunkt får avelskommittén i uppdrag att titta på 
hur en förändring i dessa hingstars tillstånd/godkännande skulle kunna se ut.   
 
B-Digital närvaro på årsstämman  
Alla får i uppdrag att titta igenom stadgar och plan och riktlinjer igen för att se hur vi 
kan ge möjlighet för långväga ombud att närvara digitalt utan att diskriminera. Beslut i 
frågan tas på nästa möte varefter det tekniska arbetet kan påbörjas.   
 
§ 21 - Övriga Frågor:  

• Lokalföreningskonferens planeras preliminärt till Augusti där ombud från varje 
lokalförening bjuds in för att ta del i föreningens arbete samt få lämna synpunkter i 
diverse frågor som t.ex. vem som ska ta hand om SM, CEM-test, stadgearbetet, 
Lill-Blakkens utformning etc. Ann Catherine Nennestam lägger upp en preliminär 
dagordning för detta inför nästa möte och tar gärna emot synpunkter. Då bör vi 
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också besluta om hur mötet ska läggas upp. Officiell dagordning måste skickas ut 
till lokalföreningarna i god tid, minst 1 månad innan konferensen för att de ska ha 
möjlighet att ta upp frågorna på ett internt möte.    
 
• Vi har tappat fler medlemmar än vanligt detta år och behöver jobba för att 
hålla medlemsantalet uppe.   

 
• Uppmana lokalföreningarna att skicka in aktiviteter som SFF kan publicera på 
sociala medier för att uppmärksamma vad som händer i lokalföreningarna ute i 
landet, gärna med kontaktperson till respektive förening. 

  
§ 22 - Nästa möte  
Hålls digitalt den 16/6 kl. 19.00.  
 

§ 23 - Mötet avslutas  
  
  
Vid protokollet  
  
  
Frida Matsson  Anna Gehlin  Gunilla Olander  
Sekreterare  Vice Ordförande  Justeringsperson  
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Protokoll fört vid Svenska Fjordhästföreningens  
Styrelsemöte 2024-05-19 via Teams.  
 


Närvarande: Anna Gehlin, Frida Matsson, Ann-Catherine Nennestam, Gunilla 
Olander, Maria Ahlin, Lars-Göran Linde, Adelina Wremer, Peter Brandts.   
 


Frånvarande: Åsa Hugosson (ersätts av Anna Gehlin som ersätts av Lars-Göran 
Linde), Annika Klintberg, Anneli Svensson (ersätts av Adelina Wremer), Cecilia 
Evaldsson (ersätts av Maria Ahlin).   
 


§ 1 – Mötets öppnande  
Mötesordförande Anna Gehlin hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat.   
 


§ 2 – Dagordning  
Dagordningen fastställdes och godkändes.   
 


§ 3 – Justeringsperson  
Till justeringsperson väljs Gunilla Olander, då Anna Gehlin för dagen är 
mötesordförande.   
 
§ 4 – Föregående protokoll  
AU-definitionen har blivit fel i sista protokollet, i övrigt inga synpunkter. Detta 
korrigeras och de senaste mötesprotokollen från styrelsemöten 2024-04-01, 24-04-
07, 24-04-14 sänds därefter ut till lokalföreningarna.   
 


§ 5 – Rapport från sekreterare och kassör  
En ny stuterinamnsansökan; Hyttans, har inkommit från familjen Brandts. 
Avelskommittén tittar på detta till nästa möte.  
Då kassören är frånvarande bordläggs uppdateringar från kassören till nästa möte.   
 


§ 6 – Jordbruksverket/SH  
Vi har inga representanter från styrelsen till SH:s halvårsmöte som inte sitter i SH. 
SFF kommer att representeras av AnnCatherine Nennestam, Ingemar Vendelstrand 
och Lennart Gustavsson. Inget nytt från SJV, men det jobbas på med 
transportföreskrifterna.    
 


§ 7 – Kommittéer  
LillBlakken: LB nr2 har precis gått ut. Det har blivit fel från tryckeriet så 
att sida nr 2 ersatts med sida nr 3.  
BESLUT: Att gå ut på sociala medier med den korrekta sidan och att 
hänvisa till medlemsansvarig om man önskar ytterligare hjälp. 


 


Tävlingskommittén: Sofia Freland med Efin är det enda Svenska 
ekipage som valt att starta EM efter att det inte blivit tillräckligt stora 
förändringar i deras planerade klasser. Ordförande i FjHI har hört av sig 
angående EM och planerar ytterligare ett möte. 
Förslag att ändra upplägget i Fjordcupen har presenterats och skickats 
till TK som har i uppgift att jobba med detta fram till Augusti 2024 för att 
beslut ska kunna tas i SFF:s styrelse senast Nov 2024 och bli gällande 
2025.   







Avelskommittén: 22/5 är möte inplanerat med AVN avseende 
dispensansökan för en hingst.   
Stuterinamnet Norrslytas har tagits upp och man har inte funnit några 
hinder för detta. Styrelsen ser inte heller några hinder för detta och det 
kommer att utlysas i nästa nummer av LB.   
 


§ 8 – FjHI-Nordfjordeid  
Annika Klintberg deltog som representant för SFF på FjHI:s möte i Nordfjordeid. 
Anna Gehlin deltog också på detta möte. Utöver sedvanliga val av poster hölls bland 
annat en uppskattad online föreläsning om inavel och hur man ska tänka angående 
detta.   
https://www.fjordhorseinternational.org/FjHI/ 
 


§ 9 – Brunte  
Det första körlägret har gått av stapeln och nästa kommer i början av juni. Det har 
gått ut mail från Johanna Fagerström i JUF till Bruntes representanter.  
   
§ 10 – Diplom  
Förslag till Diplom gicks igenom, och det diskuterades huruvida de ska utformas mer 
enhetligt eller ej. PDF med diplomförslag skickas ut till samtliga styrelsemedlemmar 
för genomgång inför nästa möte då beslut om diplomens slutgiltiga utformande ska 
tas.   
 


§ 11 – Hemsidan  
Maria Ahlin har fått in en del svar från grupperna på hemsidan men alla är ej klara. 
Deadline är satt till 15/6 då alla ska ha hunnit gå igenom sina ansvarsområden och 
skickat in synpunkter.   
 


§ 12 – Digital portal  
Maria Ahlin går igenom en digital portal som hon skapat med SFF:s dokument och 
hur det fungerar. På så sätt blir alla dokument lättillgängliga för alla 
styrelsemedlemmar. Man kan även lätt ge begränsad tillgång till delar av portalen om 
man önskar dela med sig av enstaka dokument.   
 


§ 13 – Inkommen skrivelse angående Hingstreglementet.   
Åsa Hugosson, Frida Matsson och Maria Ahlin har skickat ut svar på den inkomna 
skrivelsen.   
 


§ 14 - Leonora E  
Danmark har inte sett några skäl att godkänna betäckningen med Höjgaards Nando 
utan anger att det är upp till Sverige hur vi vill hantera frågan då hästen är registrerad 
i Sverige.  
 


§ 15 - Dispensansökan för icke godkänd hingst  
Frågan har redan hanterats under Avelskommittén.   
 


§ 16 - DNA-test  
Mot bakgrund av den felaktiga härstamning som uppdagats i år, samt att övriga 
länder inkl. Norge kräver härstamningsverifikation i fler led för godkännande av 
avelshingstar har frågan kommit upp om vi ska härstamningsverifiera våra föl. SH har 
också tagit upp frågan då Norge har detta som krav.  







BESLUT: Att från och med 2025 kräva härstamningsverifiering mot far på samtliga 
födda föl innan registrering. Så småningom kan det även bli aktuellt med 
härstamningsverifiering mot mor, men för att hålla nere kostnaderna görs det initialt 
enbart mot far. Frida Matsson, Maria Ahlin och AnnCatherine Nennestam får i 
uppdrag att ta fram riktlinjer för detta så att det ska bli så enkelt som möjligt vid 
registrering. SH sköter inte detta åt någon av sina andra medlemsföreningar i nuläget 
och har ingen rabatt hos husdjursgenetiska laboratoriet. 
 


 


§ 17 – Digital signering  
Maria Ahlin går igenom hur det fungerar med digital signering. Tjänsten är kostnadsfri 
och lätt att använda sig av, och det blir tydligt vem som signerar vad och vid vilken 
tidpunkt.  
BESLUT: Att från och med nu börja använda oss av digital signering. Dock ska 
protokoll som signeras först tas upp på styrelsemöte för godkännande innan 
signering av dessa genomförs. 
 


§ 18 - Arbetsgrupp hingstpremiering 2025  
För att få ner kostnaderna för hingstpremieringen tillsätts en grupp för att titta på 
alternativa platser/alternativ utformning av hingstpremiering/riksutställning. Anna 
Gehlin tar på sig att sammankalla en grupp om 3-4st för att arbeta vidare med 
frågan.   
 


§ 19 - CEM  
Efter diskussion med SVA tidigare i år framkom att vår CEM-fria status är gammal 
(1980-tal). I nutid har det varit ett stort utbrott i Danmark där CEM konstaterats även 
på hingstar som aldrig tidigare betäckt. Finns CEM i rasen i Sverige påverkar det 
våra avelsresultat negativt med sämre dräktighetsprocent. Frågan kommer upp om 
det kan vara dags att ta prov på samtliga hingstar för att kontrollera om vi fortfarande 
är CEM-fria. Analyskostnaden per hingst är 650kr plus moms om det utförs som ett 
samlingsprov, annars det tredubbla utöver veterinärens kostnad. BESLUT: Att 
undersöka hur övriga länder gör samt ställa frågan uppåt till FjHI hur man ser på det. 
Frida Matsson och AnnCatherine Nennestam tittar på detta. 
 


§ 20 - Norrland/Gotland  
A-Hingstar  
Då frågan om de långväga hingstarnas premiering uppkommit flera gånger både ur 
ekonomisk, djurvälfärds -och miljösynpunkt får avelskommittén i uppdrag att titta på 
hur en förändring i dessa hingstars tillstånd/godkännande skulle kunna se ut.   
 
B-Digital närvaro på årsstämman  
Alla får i uppdrag att titta igenom stadgar och plan och riktlinjer igen för att se hur vi 
kan ge möjlighet för långväga ombud att närvara digitalt utan att diskriminera. Beslut i 
frågan tas på nästa möte varefter det tekniska arbetet kan påbörjas.   
 
§ 21 - Övriga Frågor:  


• Lokalföreningskonferens planeras preliminärt till Augusti där ombud från varje 
lokalförening bjuds in för att ta del i föreningens arbete samt få lämna synpunkter i 
diverse frågor som t.ex. vem som ska ta hand om SM, CEM-test, stadgearbetet, 
Lill-Blakkens utformning etc. Ann Catherine Nennestam lägger upp en preliminär 
dagordning för detta inför nästa möte och tar gärna emot synpunkter. Då bör vi 







också besluta om hur mötet ska läggas upp. Officiell dagordning måste skickas ut 
till lokalföreningarna i god tid, minst 1 månad innan konferensen för att de ska ha 
möjlighet att ta upp frågorna på ett internt möte.    
 
• Vi har tappat fler medlemmar än vanligt detta år och behöver jobba för att 
hålla medlemsantalet uppe.   


 
• Uppmana lokalföreningarna att skicka in aktiviteter som SFF kan publicera på 
sociala medier för att uppmärksamma vad som händer i lokalföreningarna ute i 
landet, gärna med kontaktperson till respektive förening. 


  
§ 22 - Nästa möte  
Hålls digitalt den 16/6 kl. 19.00.  
 


§ 23 - Mötet avslutas  
  
  
Vid protokollet  
  
  
Frida Matsson  Anna Gehlin  Gunilla Olander  
Sekreterare  Vice Ordförande  Justeringsperson  
 






[
  {
    "personal_id": "2f5b24427a13415fc28ba33c94a5ac3d14536d5cd844df451bcf609fae4f1d0e",
    "full_name": "FRIDA CAROLINE MATSSON",
    "signature_data": {
      "sign_ip": "81.232.49.5",
      "orderRef": "3805addf-51c6-483b-a267-ddb2c5cad4c4",
      "status": "complete"
    },
    "signed_files": [
      {
        "filename": "Protokoll fört vid Svenska Fjordhästföreningens möte 20240519 via Teams.pdf",
        "size": 137073,
        "sha256": "1f4b42a92e87979037a487d02e95e13666ff7c69083e705bc169140448ff441e",
        "content_type": "application\/pdf"
      }
    ],
    "given_names": "FRIDA CAROLINE",
    "family_name": "MATSSON",
    "sign_time": "2024-08-06T07:11:04.914Z",
    "sign_text": "Jag har läst och förstår innehållet i PDF-filen (1) och samtycker och godkänner allt som avtalas däri, som om jag skrivit under en fysisk utskrift av PDF-filen (1):\n\n(1) Avser PDF-fil enligt följande\nNamn: Protokoll fört vid Svenska Fjordhästföreningens möte 20240519 via Teams.pdf\nStorlek: 137073 byte\nHashvärde SHA256: 1f4b42a92e87979037a487d02e95e13666ff7c69083e705bc169140448ff441e",
    "id_service": "bankid_v6-mask_id"
  },
  {
    "personal_id": "90e9070e1950c88b811975b93e7273fa4d922afb84cf6786ed2e295d5b119fd4",
    "full_name": "ANNA GEHLIN",
    "signature_data": {
      "sign_ip": "90.226.130.201",
      "orderRef": "a17ee3ee-4747-4679-878a-f55a96228af6",
      "status": "complete"
    },
    "signed_files": [
      {
        "filename": "Protokoll fort vid Svenska Fjordhastforeningens mote 20240519 via Teams.pdf",
        "size": 137073,
        "sha256": "1f4b42a92e87979037a487d02e95e13666ff7c69083e705bc169140448ff441e",
        "content_type": "application\/pdf"
      }
    ],
    "given_names": "ANNA",
    "family_name": "GEHLIN",
    "sign_time": "2024-08-07T07:47:54.194Z",
    "sign_text": "Jag har läst och förstår innehållet i PDF-filen (1) och samtycker och godkänner allt som avtalas däri, som om jag skrivit under en fysisk utskrift av PDF-filen (1):\n\n(1) Avser PDF-fil enligt följande\nNamn: Protokoll fort vid Svenska Fjordhastforeningens mote 20240519 via Teams.pdf\nStorlek: 137073 byte\nHashvärde SHA256: 1f4b42a92e87979037a487d02e95e13666ff7c69083e705bc169140448ff441e",
    "id_service": "bankid_v6-mask_id"
  },
  {
    "personal_id": "40d2ddb5584d7761c82d742243796ecb602a40ea5ee76039387f6eeaf5b5e152",
    "full_name": "GUNILLA OLANDER",
    "signature_data": {
      "sign_ip": "217.72.30.13",
      "orderRef": "e1cff073-cddd-415f-adac-63c97be54510",
      "status": "complete"
    },
    "signed_files": [
      {
        "filename": "Protokoll fort vid Svenska Fjordhastforeningens mote 20240519 via Teams.pdf",
        "sha256": "1f4b42a92e87979037a487d02e95e13666ff7c69083e705bc169140448ff441e",
        "content_type": "application\/pdf",
        "size": 137073
      }
    ],
    "given_names": "GUNILLA",
    "family_name": "OLANDER",
    "sign_time": "2024-08-14T09:57:29.344Z",
    "sign_text": "Jag har läst och förstår innehållet i PDF-filen (1) och samtycker och godkänner allt som avtalas däri, som om jag skrivit under en fysisk utskrift av PDF-filen (1):\n\n(1) Avser PDF-fil enligt följande\nNamn: Protokoll fort vid Svenska Fjordhastforeningens mote 20240519 via Teams.pdf\nStorlek: 137073 byte\nHashvärde SHA256: 1f4b42a92e87979037a487d02e95e13666ff7c69083e705bc169140448ff441e",
    "id_service": "bankid_v6-mask_id"
  }
]

		2024-08-14T09:57:30+0000


	



